

[Text]

that the motion was seconded by him. Thank you, Mr. Robinson.

I will move on now to the appointment of a Subcommittee on Agenda and Procedure. Are there any motions? Mr. Speyer? Mr. Berger?

Mr. Berger: First, on a point of order, Mr. Chairman. Do we have an agenda? Usually in other committees such as one I was at this morning, an agenda is circulated to members of the committee prior to the meeting.

The Chairman: Mr. Berger, I do not have any just at the moment but we could . . . well, there is a standard agenda that Miss Sirpaul gave me as the potential chairman.

Mr. Berger: Could you just indicate to me the order of items on that agenda, please?

The Chairman: Yes, I will. Item number 3 is the appointment of a Subcommittee on Agenda and Procedure; number 4 is a motion to print a specific number of copies; number 5 is a motion to hear evidence when a quorum is not present. And that is it. Other than that, I want to introduce Miss Sirpaul to the group at the end. We will open the meeting for other business, though, if anybody wants to add something at the end. Mr. Speyer, you had a motion?

Mr. Speyer: I move that the Subcommittee on Agenda and Procedure be composed of five permanent members, to include the chairman or vice-chairman; two government members, one member of the Liberal party and one member of the New Democratic Party.

The Chairman: It has been moved by Mr. Speyer that the Subcommittee on Agenda and Procedure be composed of five permanent members to include the chairman or vice-chairman, and two government members, one member from the Liberal party and one member from the New Democratic party.

Is there any discussion on this? Mr. Robinson.

Mr. Robinson: There is just one point I think we should bear in mind, and has to do with the practice in this committee in the past. Where there is only one representative from a party, given the fact that the responsibilities of this committee involve both the Ministry of Justice and the Ministry of the Solicitor General, it has been the practice, as the Chair is aware as an experienced member of the committee, that to the subcommittee the official spokesperson for the party who is their critic in that particular area is invited. So while there is officially one slot, there can be some interchange between the critics depending on the subject matter.

Mr. Speyer: That is entirely reasonable, Mr. Chairman.

• 1545

The Chairman: Yes. I propose we operate with that as our operating procedure, and I intend to do so as the chairman. Is there agreement on the motion?

Motion agreed to

[Translation]

et je pense donc que le procès-verbal devrait indiquer qu'il appuyait la motion. Je vous remercie, monsieur Robinson.

Nous allons maintenant constituer le Sous-comité du programme et de la procédure. Y a-t-il des motions à cet effet? Monsieur Speyer? Monsieur Berger?

M. Berger: Un rappel au Règlement, tout d'abord, monsieur le président. Avons-nous un ordre du jour? Dans un autre comité où je siégeais ce matin, on distribuait aux membres un ordre du jour avant la réunion.

Le président: Je n'en ai pas pour le moment, monsieur Berger, mais nous pourrions . . . Ce que M^{me} Sirpaul m'a remis en tant que président potentiel est un ordre du jour type.

M. Berger: Pourriez-vous me dire quels points y figurent?

Le président: Certainement. Le point n° 3 et la constitution d'un Sous-comité du programme et de la procédure, le point 4 est une motion concernant l'impression d'un nombre donné d'exemplaires du procès-verbal, le point 5 est une motion permettant d'entendre des témoignages en l'absence de quorum. C'est tout. A part cela, j'avais l'intention de vous présenter M^{me} Sirpaul à la fin de la réunion et si des membres le souhaitent, nous pourrions alors traiter d'autres sujets. Monsieur Speyer, avez-vous une motion à déposer?

M. Speyer: Je propose que le Sous-comité du programme et de la procédure soit composé de cinq membres permanents, comprenant le président ou le vice-président, deux membres de la majorité, un membre du parti Libéral et un membre du Nouveau Parti démocratique.

Le président: M. Speyer propose sous forme de motion que le Comité du programme et de la procédure soit composé de cinq membres permanents, comprenant le président ou le vice-président, deux membres de la majorité, un membre du parti Libéral et un membre du Nouveau parti démocratique.

Y a-t-il des interventions à ce sujet? Monsieur Robinson.

M. Robinson: Il y a juste un point qu'il convient de ne pas oublier, et c'est la pratique que ce Comité suivait par le passé. Lorsqu'un parti donné n'est représenté que par un seul membre, la coutume à ce Comité veut que l'on invite au sous-comité le porte-parole officiel du parti responsable du ministère concerné puisque les travaux de notre Comité mettent en jeu aussi bien le ministère de la Justice que celui du Solliciteur général. Bien que disposant d'une seule voix, le siège peut être occupé par l'un ou l'autre des critiques du parti, selon le sujet traité.

M. Speyer: Cela me paraît tout à fait raisonnable, monsieur le président.

Le président: Oui. Je compte suivre cette procédure, en tant que président. La motion est-elle adoptée?

La motion est adoptée.